
   
 

PROTOKOLL 

REPRESENTANTSKAPSMØTE 2024-03 
 

Torsdag 20. juni og fredag 21. juni 2024         Sunndal 

 

Tilstede  

Ingrid Rangønes, Averøy  

Ståle Refstie, Sunndal 

Kjell Neergaard, Kristiansund 

Knut Sjømæling, Gjemnes 

Svein Roksvåg, Smøla 

Hugo Pedersen, Surnadal 

Ingrid Waagen, Tingvoll 

Odd Arild Bugge, Tingvoll  

Birgit I. Eckhoff, Smøla  

Berit Hannasvik, Averøy (20.6.) 

Lars Inge Kvande, Surnadal  

Håvard Sagli, Aure 

Arne Ingebrigtsen, Kristiansund (20.6.) 

Randi Dyrnes, Sunndal  

 

Forfall 

Hanne-Berit Brekken, Aure  

Inge Falstad, Gjemnes  

 

Øvrige 

Britt-Iren Bæverfjord, leder Helseledernettverk Nordmøre (sak 26-24) 

 

Adm. 

Ingrid Nautnes, regional samfunnsplanlegger 

Bjørn Buan, rådgiver helse 

Ellen Engdahl, daglig leder 

 

Saksliste 

Sak 23-24  Godkjenning av innkalling og saksliste 

Sak 24-24  Orienteringer 

Sak 25-24 Søknader skjønnsmidler 

Sak 26-24 Tema Helse 

Sak 27-24 Tema Kraft 

Sak 28-24  Sparebankstiftelsen Nordvest 

Sak 29-24 Eventuelt 
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Sak 23-24  Godkjenning av innkalling og saksliste 
 

Vedtak 
Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

Sak 24-24  Orienteringer  
 

- Vedtak NTP 2025-2036 
- Status Togbussen 
- Revidert nasjonalbudsjett 

o Statens Barnehus 
o Tingretten 

- Innspill Nyttårskonferansen 
- Invitasjon ifm Nor-Fishing 
- Rapport rekruttering/omdømme KNN 

 

Vedtak 
Orienteringene tas til orientering.  

 

Sak 25-24  Søknader skjønnsmidler 

Vedtak 
Representantskapsmøtet tar orienteringene til orientering. Like Grunnavtaler for kommunene 
behandles i tidlig kommunestyremøter etter sommeren.  

 

Sak 26-24 Tema Helse 

Ingrid Rangønes ønsket velkommen og orienterte om kommunenes prioritering av 

helsetjenestene omtalt i Nordmørsstrategien.  

Kjell Neergaard ga en historikk av bakteppet for vedtaket om SNR og om ulike vedtak og 

ambisjoner for DMS Kristiansund, inkludert ortopedi. 

Olav Lødemel orienterte om det aktuelle prosjektet om dagkirurgi for proteser ved SNR 

Kristiansund.  

Britt Roald Rakvåg presenterte innhold og fremdriftsplanene for SNR Hjelset og SNR 

Kristiansund, samt status for organisasjonsutviklingsprosessen for ansatte knyttet til SNR. 

Dialog om samhandling fremover.  

Vedtak 
Nordmøre IPR følger opp dialogen.  
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Sak 27-24 Tema Kraft 

Møre og Romsdal har i dag kraftunderskudd, noe som vil forsterkes ytterligere kommende år.  

Det er mange planer med kraftbehov, og det er noen få planer om kraftproduksjon.  

 

Møre og Romsdal fylkeskommune 

- Fylkesplan 2025-2027 vedtatt 10.06.24: 

o Møre og Romsdal skal ha nødvendig tilgang på kraft og nettinfrastruktur, 

energieffektivisere og basere økt produksjon på fornybare energikilder og 

produksjonsanlegg for kjernekraft. 

- Kraftproduksjon i fylket vil være på rundt 8 TWh, forbruk vil øke fra dagens rundt 13 TWh 

til 22 TWh i 2040 

- Hydro Sunndal er den største eksportkommunen 

- Manglende tilgang på kraft er en stor barriere for utslippskutt og ny verdiskaping 

- Potensialet   

o 1,37 TWh solkraft på grå areal og bygg frem til 2030 

o 4,1 TWh havvind fra Nordvest C fra 2031. Utlysing tidligst 2026 

o 12 TWh kjernekraft fra 2035 fra Taftøy 

- Frem til 2026; Økt kapasitet for transmisjonsnettet 

- År 2027-30; to 420 KV-ledninger nord-sør gjennom mesteparten av MR og Trøndelag 

- Frem mot 2040: Tilrettelegging for havvind, økt transitt og ytterligere forbruksvekst 

 

Statkraft skal utvikle 5 store anlegg innen 2030 

- Aura: Planlegger å bygge nytt kraftverk inne i fjellet som kan gi 150 GWh i ny kraft, 500 

MW økt effekt. Behov for 21 km tunneler som gir 3 millioner m2 stein. Behov for ny trafo i 

Litjdalen stasjon. 

- Norge har 90 store kraftverk som er ryggraden, derav 4 i Møre og Romsdal; Tafjord, 

Aura, Grytten og Trollheim 

- Søke konsesjon trolig etter nyttår. Tidligst oppstart 2028/89 – ferdig 2032/33. 

 

- Smøla: Kapasitet pt 150 MW. Dagens møller produserer 2,3 MW. Fra dagens 68 turbiner 

til 30 som hver produserer 5 MW. Planinitiativ Smøla – utbygging og drift 2028-2032. 

- Behov for økt kapasitet i kabel til fastlandet. Kabel er regulert gjennom Statnett. 

 

Hva må til? 

- For å ta investeringsbeslutninger må være positiv nåverdi, gode rammevilkår, god 

prisutvikling og akseptable miljøkonsekvenser.   

- Oppleves at det er mange private som vil ha vindkraft, men at det er kommuner som sier 

nei. Befaring til vindkraftanlegg vil kunne øke kunnskapsgrunnlaget.  

- Å realisere Snilldal – Fosen er også viktig for Nordmøre.  

 

Hydro sitt syn på kraftbehovet og kraftutvikling 

- Hydro Sunndal har investert 3 milliarder de siste årene. Dekarbonisering krever mye kraft 

og det jobbes med karbonfangst.  



                                                                                                                                                                     

 

4 
 

- 50% av aluminiumsproduksjonen i Europa er stengt ned pga produksjonen ikke er grønn 

nok. Derfor stor interesse fra bilindustrien for «grønn aluminium» fra Hydro med bra CO2-

avtrykk. Sunndal produserer med 4 kilo CO2 pr kg aluminium vs Europa 17 kg. 

- Hydro har totalt kraftbehov på 17 TWh, derav er 9 TWh egen kraft. 25% er vindkraft i 

dag. Derav Hydro Sunndal med 6 TWh. 

- I 2030 vil 4 TWh være borte. I tillegg er det behov for ytterligere mer kraft for å produsere 

enda grønnere med nullutslippsteknologi. Behov for mer vind, vann og sol til priser 

akseptable for industrien.  

- Kina er stor produsent av el-biler basert på skitten produksjon av aluminium. Innføres toll 

i Europa, men ikke i Norge.   

 

NHO Møre og Romsdal 

- Ny informasjonskanal: kraftkommune.no 

- Ved utbygging av nye lokale anlegg bør det inngås avtaler med lokal/regional industri for 

levering på lange kontrakter. 

- Høyere priser gjør at flere alternativer kan bli lønnsomme. Eksempelvis går varmtvann fra 

Tjeldbergodden i sjøen fordi prisene har vært for lave, tilsvarer over Alta-kraftverk. 

 

Ocean Network 

- De som har vært interessert i å starte fornybar kraftproduksjon i vår region har flyttet 

interessen annet sted som følge av passiv mottagelse eller aktiv motstand.  

 

- Prosjekt i Kystkrafta: 

o Se kraft, nett og CO2 i sammenheng 

o Økt kapasitet Smøla og Hitra 

Hvordan jobbe videre 

o Samarbeid! Kommunikasjon!  

o Interessant å gå sammen i næringslivet og å stå bak kraftutbygging 

o Hvem bør stå i front for å orientere overfor ulike målgrupper 

o Må ha en modell med sterke og aktive partnerskap, færre fjerne eiere 

o Starte arbeidet med arealplanleggingen.  

Momenter videre 

- Nordmørsringen fra 132 til 420 KWh er veldig viktig. 

- Bør det være utredningsplikt ved interesse for produksjon av ny kraft.  

- Befaring til vindkraftanlegg vil kunne øke kunnskapsgrunnlaget. 

- Ta opp i neste fellesmøte om samarbeidet mellom Trøndelag sørvest og Nordmøre 

utvides til et Samferdsels- og infrastrukturutvalg til å inkludere kraft og nett.  

Vedtak 
Nordmøre IPR er bekymret for tilgang på kraft og nettkapasitet for grønn omstilling, ny 
næringsvirksomhet, beredskap og den videre samfunnsutviklingen på Nordmøre og i Møre 
og Romsdal. Representantskapet vil følge opp hvordan samarbeid i det videre arbeidet for 
mer kraft kan organiseres.  
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Sak 28-24 Sparebankstiftelsen Nordvest  
 
Status og samarbeidsområder v/daglig leder Odd-Einar Folland 
 

• Hva ønsker kommunene på Nordmøre at Sparebankstiftelsen Nordvest fokuserer 
på/prioriterer fremover? 

• Hva er viktig for regionen? 

• Hva er viktig for din kommune? 

Vedtak 
Informasjonen tas til orientering. Aktuelle mulige samarbeidstiltak følges opp.  

 

Sak 29-24 Eventuelt 

- Tingvoll videregående skole: Ingrid Waagen er bekymret for skolen om det blir 
strukturendringer i fylket. Kommunene støtter Tingvoll for å opprettholde skolen.  

- Dialog om erfaringer med modul for politisk avstemmingssystem.   
- Stenging av Trollstigen: Kontakt med Romsdal om felles uttalelse fra de tre regionene. 
 
 

 

Nordmøre, 27. juni 2024 

 

 

 

Ingrid O. Rangønes   Ståle Refstie 

leder     nestleder 

 

 

 

Ellen Engdahl 

daglig leder 


